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Milieuraad Kortemark 

Agenda 

Maandag 27 februari ‘23- 19u30 

 
 

1. AANWEZIGHEDEN EN SAMENSTELLING   
 
 
  

  Aan 

wezig 

Veront 

schul 
digd 

Af 

wezig 
    Aan 

wezig 

Veront 

schul 
digd 

Af 

wezig 

Greet Van Staeyen Milieu ambtenaar A V 0 Eddy Coudron Gezinsbond A   

Lynn Vermote schepen A   Franky Geleyn Kreketrekkers  V  

Marc Vulsteke CD&V A   Ofelie Callewaert Irie Vibes   0 

Franky Vanhoutte N-VA   0 Filip Verhaeghe Irie Vibes   0 

Danny Bocqué SPA-Content A   Martine Lamsens Tuinhier   0 

Rita Tyvaert Eerlijk en Bezorgd  V  Claudine Vandenbulcke MMI Kortemark    

Jan Stoens Open VLD A   Kurt Cappelle Landelijke Gilde   0 

Jelle Quartier Natuurpunt  A   Joke Vandesteene KVLV  V  

Trees Vulsteke Natuurpunt  A   Bart Van Haecke ABS   0 

Sofie Declercq Natuurpunt  A        

Nancy Vandecasteele Natuurpunt  A   Dirk Cuvelier onafhankelijk   0 

Robbe D’hulster Natuurpunt  V  Agnes Vandenbroucke onafhankelijk A   

Karl Vanysacker NWG De Kerkuil A   Kris Bouttelgier Onafhankelijk A   

Patrick Moerman Kringloopkracht A   Dries Dewulf (vervanger MMI)   0 
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Patrick Vandermeersch 11.11.11   0      

  

 

2. GOEDKEURING VORIG VERSLAG 
 

3. MILIEURAAD 
 

NATUUR  (BIODIVERSITEIT, ERGOED) 
a) ADVIEZEN WERKGROEP KAPVERGUNNINGEN 

Er werd  (sinds vorige milieuraad) advies aangevraagd voor volgende dossiers: 

OMV_2023000569: Molenstraat 16. Kappen van berken met heraanplant fruitbomen. -> Voorwaardelijk gunstig (met opmerking): Ok als het om 

hoogstamfruit gaat. Opmerking: kantje boordje bos. -> nog geen beslissing genomen 

OMV_2022170355: Kasteelbeek. VMM 9 populieren kappen. ->opmerking: beter alles kappen en houtkant aanplanten. -> nog geen beslissing genomen 

OMV_2022046476: Koekelarestraat: bouwen van 5 kmo-units -> nog geen beslissing genomen 

 

Er werd opgemerkt: over de bijkomende parking aan de Amersveldestraat/Zuiderpark werd geen advies gevraagd terwijl dit wel een dossier was, waar veel 

om te doen was.  Een aantal opmerkingen gingen over de gezondheidstoestand van de bomen (grote beuken) die volgens het plan voorzien waren om te 

rooien. Aangezien het om bomen op openbaar domein ging, werd advies gevraagd aan het Regionaal Landschap. (ikv het bomenplan bekijken/bekeken ze 

de gezondheidstoestand van alle bomen op openbaar domein). Ondertussen werd beslist om de parking te verminderen. Een deel zal niet worden 

uitgevoerd en er komt extra signalisatie naar de parking aan het station. Er wordt gevraagd waarom beslist werd het dossier aan te passen. Er zijn wat 

bezwaren waardoor er discussie is over de effectieve parkingnood. Er wordt gevraagd of dit niet voordien bepaald kan worden. In dit geval kreeg het 

studiebureau de opdracht om bijkomende parking te voorzien, zonder verdere specificaties. Er wordt geopperd dat het misschien  een reflex kan zijn: 

probeer zo weinig mogelijk te verharden. Er wordt gevraagd dat het rouwcentrum ook communiceert over de parkeergelegenheid. Dit gebeurt nu al beperkt 

(aan de deur) maar dit moet nog verder uitgewerkt worden. 

b) GROEN ERFGOED 
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In februari 2020 publiceerde de WVI het rapport: onderzoek naar de traditionele landschappen en het landschappelijk erfgoed in het werkingsgebied van 

IOED Polderrand. 

Voor Kortemark gebeurde dit in de vorm van fiches per landschapselement. Volgende zaken worden besproken: locatie, type element, soort, kenmerk, 

historisch grondgebruik, beheersuggestie. 

Dit kan gaan om hagen, bomenrijen, boomgaarden, solitaire boom, knotboomrijen. Het gaat niet noodzakelijk om heel oud plantgoed. Ook recent plantgoed 

kan omwille van de soortenkeuze, plaats van aanplant… een plaats krijgen op de lijst. 

Eigenaars  van groen erfgoed werden aangeschreven.  

De eerste fiches werden overlopen.  

Wie een afschrift wil via we transfer mag het laten weten: -> Jelle, Agnes, Trees 

c) GOEDKEURING BIJENPLAN 

In samenwerking met de werkgroep werd een bijenplan opgemaakt. Dit werd bezorgd aan de milieuraad. Het bijenplan werd opgedeeld in 3 categorieën. 1) 

Maatregelen te nemen op openbaar domein (verdeeld in aanplant en onderhoud), 2) Maatregelen op privaat domein en 3) sensibilisatie. Sommige acties 

verwoord in het bijenplan zijn al lopende, andere moeten nog opgestart worden. Het is evengoed mogelijk dat na verloop van tijd er mogelijkheden zich 

voordoen die niet opgenomen zijn in het bijenplan, maar er toch perfect in passen. 

De onderverdeling wordt toegelicht: een deel gaat over openbaar domein, een deel over privaat domein en een deel over sensibilisatie. 

Er wordt meer uitleg gevraagd over ideale plantensoorten: dit zal nog verder uitgewerkt worden. 

Het principe van tuincoachwerking of tuinrangers wordt toegelicht.  

Er werd al eens geopperd of er een wedstrijd rond bijvriendelijke tuin kan gebeuren. Dit werd al aangehaald, maar het is moeilijk om tot een engagement te 

komen. Alle partijen zien elkaar op putten vol pit, maar het is beter dat dit sneller gebeurt. 

Er wordt geopperd of  er een mogelijkheid bestaat om ipv een boomspiegel een ‘paalspiegel’ rond elektriciteitspalen te beplanten met ‘bijvriendelijk’ groen. 

In straten met weinig groen is soms geen plaats voor bomen, maar staan er wel palen. Dit werd in Staden gedaan, maar recent vroeg fluvius de klimplanten 

te verwijderen om onderhoud te kunnen uitvoeren. De optie zal meegenomen worden, maar eerst zal de nadruk gelegd worden op geveltuinen en 

ontharding. 

Vervolg: doel: Bijenplan voorleggen aan de gemeenteraad in maart. In afwachting zal een datum ingepland worden om een  werkgroepvergadering te 

beleggen rond communicatie en sensiblisatie. 

De milieuraad heeft geen verdere aanvullingen meer en geeft het bijenplan een positief advies. 

Volgende aanvullingen worden er gegeven: 
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- Op 6 april kan je zaadbommen maken op de familiedag in de pastorie. 

- Er wordt gevraagd hoeveel bijen in zo’n bijenhotel zitten en hoe lang het duurt voor ze er uit komen.  Het bijenhotel is meer een bewustwording. Er 

huizen maar een 10-tal soorten in het bijenhotel.  Danny heeft er eentje gemaakte de grootte van een pallet. Daar huizen er honderden in.  Eerst 

komen de mannetje eruit en daarna de vrouwtjes. Het is belangrijk gaatjes te hebben van 15cm diep, anders heb je geen vrouwtjes. Waarschijnlijk 

komt volgende maand de metselbij uit. Indien er geen bijen uitkomen (de gaatjes toeblijven), is het nest mogelijks geïnfecteerd en bouw je beter 

een nieuw insectenhotel. 

Aansluitend bij het bijenplan werd het reglement over de geveltuinen toegelicht. De bedoeling  om samen met de mogelijkheid om een geveltuin aan te 

vragen, een administratief kader te bieden waarin geveltuinen wel/niet kunnen.  In het voorstel van reglement zaten enkele tegenstrijdigheden en 

onduidelijkheden.  Deze werden aangepast. 

Aanvullend hierop werd een voorbeeld van een mogelijke toelichtingsfolder besproken. Deze folder gaat echter enkel over klimplanten en in een 

geveltuin moeten niet enkel klimplanten. Daarnaast wordt opgemerkt dat andere planten (bvb stokroos) hier ook in passen. 

https://www.vlaamsbrabant.be/sites/default/files/media/files/2020-06/overzicht-klimplanten-dt.pdf 

https://www.vlaamsbrabant.be/sites/default/files/2021-01/tuinfolder-2021-plant-een-klimplant.pdf 

Er wordt gevraagd om ook op gemeentelijke gevels geveltuinen aan te planten. Dit is inderdaad de bedoeling, maar het moet nog uitgewerkt worden 

Het reglement van de geveltuintjes wordt nadat de gevraagde aanpassingen tijdens de zitting gedaan werden, goedgekeurd. 

d) STEMMING BURGERBUDGET 

De projecten (en de mogelijkheid om te stemmen) van het burgerbudget werden besproken. 

e) BELEIDSVRAGEN 

Vanuit de collega’s van stedenbouw komen volgende vragen voor input. Het betreft allemaal dossiers op de grens stedenbouw-milieu. Misschien is 

het aangewezen om hierrond een werkgroepvergadering te organiseren. 

1) Beleid rond rooien en heraanplanten van bomen: 
2) Beleid rond ophogen en vervlakken van landbouwgronden: 
3) Beleid rond waterwinnning 

 

Er wordt opgemerkt dat het in sommige gevallen wel aangewezen is als aanvrager om een aantal handvaten te hebben waaraan moet voldaan worden om 

‘meer kans te hebben’ op goedkeuring. Aan de andere kant moeten de handvaten wel praktisch zijn en moeten ze niet te rigide zijn. 

Geinteresseerden: bevoegde schepen, Jan Stoens, leden werkgroep kapvergunningen,  

 

https://www.vlaamsbrabant.be/sites/default/files/media/files/2020-06/overzicht-klimplanten-dt.pdf
https://www.vlaamsbrabant.be/sites/default/files/2021-01/tuinfolder-2021-plant-een-klimplant.pdf
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KLIMAAT  (CO2 UITSTOOT + KLIMAATROBUUSTHEID) 
Lokaal Energie en Klimaatpact 

Het rapport van het LEKP dat voorgelegd werd aan de gemeenteraad werd overlopen. Dit is een rapport dat automatisch gegenereerd wordt en door 

iedereen op te laden is. De gemeente is maar voor een klein deel verantwoordelijk voor de input. Deze input wordt ook continu upgedated. Wie nu het 

rapport opmaakt, zal andere cijfers zien. 

Er wordt aangehaald dat voor ontharding niet alles in het rapport staat. Daarenboven is ontharding een overzicht van de eigen onthardingsacties. Andere 

werven waar  bvb een bijkomend of ruimer fietspad wordt aangelegd zijn hier niet in verrekend. Voor de collectieve renovatieacties staat het cijfer nog op 0. 

De criteria zijn vrij streng. Sociale huisvestingsmaatschappijen zijn hier dan ook de meest aangewezen trekker om collectieve renovaties op te starten. 

Silvamo: 

Hoe zit het: jaarrapport van Silvamo is binnen, eigen resultaten zijn ook binnen, nu wachten op milieu-inspectie  hun resultaten.  

Hoe zit het met PFAS vanuit antwerpen? Geen nieuws. 

 

4. ACTIVITEITEN 
➔ 11 maart familiewerkdag natuurpuntje zarren 

➔ 15 maart: 19u30 infomoment volsktuintjes: vlak bij Blijvelde 

➔ 25 maart: tussen 9 en 17u lenteschoonmaak 

➔ 21 maart tem 31 oktober: vk tegelwippen 

➔ 6 april: familiedag in de pastorie. Mogelijkheid om zaadbommen te maken. 

➔ 16 april Koekeloeren bij de boeren: Ook bij Robbe d’hulster en Jans Stoens 

➔ 7 mei: Putten vol Pit 

 

5. VARIA’S EN VRAGEN 
- Is er al een locatie voorzien voor de volkstuinen?  1 locatie is vlakbij Blijvelde en 1 is vlakbij Sint Jan de Deo. 

- De plannen mbt de spoorwegovergangen worden besproken. Er is een overeenkomst met infrabel dat de gemeente de grond mag gebruiken en 

beplanten. Er zijn wel heel wat beperkingen opgelegd qua afstand tot het spoor en hoogte van de beplantingen. Er zal beplant worden met grauwe 

wilg of Hondsroos. Er wordt opgemerkt dat je  (indien mogelijk) best kiest voor een mannelijke wilg. Buiten de houtkant is het niet de bedoeling dat 

er veel zal gebeuren. Deze plannen worden door de gemeente uitgevoerd. 
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- Het grotere project: de gesloten spooroverweg van Barisdam zal door het regionaal landschap zelf uitgevoerd worden. Daar zit immers ook een stuk 

ontharding bij. 

De slurf aan de kant van het stuk Barisdamstraat blijft staan en moet samen met het gewest besproken worden. (is nu  vrachtwagenparking). De  

spanjaardstraat staat on hold. Ikv eventuele verlenging richting Lichtervelde.  

In kader daarvan werd gevraagd hoe het zat met de spoorwegovergang aan Sint Henricus. Wordt die ook afgeschaft? Er staat nog niets vast. 

- Er wordt gevraagd of het kan zijn dat het zoneringsplan gewijzigd is? (het zoneringsplan is een plan dat zegt hoe je moet zuiveren). Dit is inderdaad 

upgedated. Er wordt gevraagd of de gemeente kan  verspreiden dat dit gewijzigd is. 

- Hoe verloopt de paddenoverzet? Op moment van de milieuraad lag die stil wegens  terug te koud geworden. Er zijn deksels op de emmer gedaan. 

- In de Koekelarestraat zijn de bomen al aangeplant. De haag komt eind dit jaar. Aan het fietspad zal verder niets meer gedaan worden. 

6. VOLGENDE MILIEURAAD  
 Mei?: Op programma: toelichting bomenplan, eventueel Silvamo 

24 april overleg werkgroep bijen 


